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NOVINAR: Vlada nekako zapira krog obiskov po Sloveniji in sedaj, po dveh letih, se vnovič vrača na kraj 
prvega obiska. To je bilo marca 2005, verjetno z edinim razlogom, da se ugotovi kakšna je razlika med 
tistim, ko ste prišli takrat in današnjim oziroma sedanjim obiskom. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je zagotovo osnovni razlog. Dve leti je minilo. Dve leti nazaj 
smo obljubili, da bomo čez dve leti ponovno prišli in da bo besede, ki smo jih izgovarjali, preverili. Obstaja 
pa seveda še dodaten razlog. Ta pa je v tem, da se je v dveh letih marsikaj zgodilo, da je zdaj nov čas, 
odprle so se neke nove možnosti, ki jih takrat nismo videli in bomo govorili tudi o tem. Se pravi, ne samo 
o tem, kar smo že naredili v dveh letih od tistega, kar je bilo takrat obljubljeno, ampak, kar se da na novo 
zastaviti. Tako da ta krog ne bo nikoli prekinjen. Ne vem katera vlada bo v naslednjem mandatu, ampak 
upam, da se bo to nadaljevalo, ker je to zelo dobra praksa. 
 
NOVINAR: Žal je naša pomurska regija skoraj na vseh kazalcih razvitosti na koncu repa Republike 
Slovenije, pa vendar nekdanji je naš minister Jože P. Damjan na enem gospodarskem forumu rekel, da bi 
si ta regija oziroma to gospodarstvo v določeni meri zaslužilo nekakšno vrsto prisilne uprave. Zakaj to 
vprašam ali pravim? Se vam zdi morda res za vse, kar je narobe v tej pokrajini, kriva zgolj Ljubljana? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz mislim da ne. Saj o tem smo govorili pred dvema letoma. 
Tudi že danes na nekaterih srečanjih. Krivda je tukaj deljena. Mislim pa vendarle, da je krivda zato, ker je 
Slovenija centralizirana.  Za to dejstvo pač ljudi ni možno kriviti. To je odločitev, ki jo je treba sprejeti na 
državni ravni. Morda je bilo premalo pritiska v tej smeri. Mislim, da tukaj krivda ni lokalna. Zagotovo ne. 
Morda je krivda v tistih segmentih, kjer gre za neizkoriščene priložnosti. Z nekimi koraki, ki smo jih že 
naredili in jih še bomo - mislim predvsem z ustanovitvijo pokrajin - bo manevrski prostor za izgovarjanje 
bistveno zožen. Prenesene bodo številne pristojnosti, prenesena bodo ogromna sredstva na pokrajinski 
nivo. Odločalo se bo tukaj, gospodarilo se bo tukaj in šele takrat se bo dalo primerjat rezultate po 
Sloveniji. 
 
NOVINAR: Pomurje ena najbolj razdrobljenih regij v Sloveniji. Ima 27 občin, z najnovejšo ustanovljeno 
občino Apače. Pa vendar ta razdrobljenost ni zgolj teritorialna. Je tudi miselna in prav pri prejšnjem 
vprašanju sem tudi na to mislil. Kako to razdrobljeno miselnost posameznih lokalnih »veljakov«, županov 
kanalizirat v neko idejo, v nek projekt, ki je zanimiv za celo regijo. Verjetno je eden takih projektov prav 
gotovo avtocesta, drugi pa regionalni vodovod in verjetno še kaj? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je res. Ko gre za vodovod in drugo komunalno infrastrukturo, 
je to nekaj, kar potem, ko obstaja, niti ne opaziš. Dokler ga pa ni, pa je to velik problem. Ko pa je, pa 
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dvigne kvaliteto življenja, ampak na to se navadiš in tega niti ne opaziš. Iz tega vidika to pomeni prioriteto, 
ki bo omogočila marsikaj. Potem, ko to rešiš, se lahko koncentriraš na druge stvari. Pa tudi sredstva 
usmeriš drugam. Cestna infrastruktura je izjemnega pomena. Potem, ko bo zgrajena avtocesta, oziroma 
ta prekmurski krak avtoceste, bo marsikaj, kar je sedaj dostopno zlo ozkemu krogu ljudi, naenkrat v 
realnem času, brez večjih stroškov, dostopno širšemu krogu. To bo spremenilo življenje, izboljšalo 
kvaliteto življenja - tudi v segmentih, o katerih sedaj še nihče ne razmišlja. S tega vidika je to pomembno, 
čeprav je to veliki finančni zalogaj. V tem trenutku so podpisane pogodbe za več kot pol milijarde evrov. 
Pomeni, da so sredstva zagotovljena in da bodo roki v naslednjem letu spoštovani. Dve leti nazaj je bilo 
še marsikaj odprto - od razpisov, kjer nikoli ne veš koliko časa bo trajalo, do virov financiranja. Zdaj ni 
odprto nič več. Gre samo za to, da se stvar naredi. To pa običajno ni bil nikoli problem. Roki so se celo 
prehitevali in ne samo dohitevali. To je zagotovo ena od izpolnjenih obljub, ki smo jo dali pred dvema 
letoma. Druga takšna zelo velika infrastruktura naložba bo modernizacija proge Pragersko-Hodoš. Skoraj 
200 milijonov evrov. Potem sta še tukaj dva velika projekta, ki jih predvideva Resolucija nacionalnih 
razvojnih projektih. To gospodarsko središče, ki ne bo samo v Murski Soboti - center bo vendarle nekje 
tukaj - ampak bodo posamični segmenti po celotni pokrajini, Financirano bo iz različnih virov. Iz proračuna 
in iz evropskih sredstev bo zato združenih preko 100 milijonov evrov, kar je velikanski obseg glede na 
primerjavo z sredstvi zadnjih 25 letih. Gre tudi za investicijo v urgentni center v regionalni bolnišnici, ki 
sam po sebi pomeni izboljšanje kvalitete življenja. To pa je tudi velika investicija za delovna mesta. Ne 
smemo pozabiti tudi na investicije v znanje, kjer je perspektiva. Tako da bi tudi ta regija dobila univerzo, ki 
bo zaokrožila dotok znanj, kadrov in preprečila odliv ljudi z izobrazbo drugam. 
 
NOVINAR: Torej, do takrat, ko se boste zapeljali po novo odprti avtocesti proti Lendavi, po tem 
pomurskem kraku, se bo verjetno še dva milijona tovornjakov v tranzitu odpeljalo skozi to pokrajino. Pa 
vendar ljudje potem pričakujemo - čeprav je država že sedaj pokazala izjemno kooperativnost in posluh 
za njihove težave - da se na nek način poplača ves njihov trud. Ali bo DARS oziroma država našla 
kakšen evro zraven da te zadeve sanira? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vedno, ko se gradi avtocestna infrastruktura, se sanirajo še tisti 
komunalni problemi, ki so neposredno povezani s to infrastrukturo. Kakšne večje investicije že po zakonu 
samem ne sodijo v ta sklop, se pravi na naslov DARS. So pač drugi naslovi in teh je kar nekaj. Prej tega 
nisem omenil, čeprav bi bila - po velikosti projektov ali dotokov sredstev - ta omemba na mestu že prej. 
Prekmurski pokrajini bo v finančni perspektivi Evropske unije, ki se je začela letošnje leto in bo trajala 
sedem let, na voljo preko 70 milijonov evrov iz Evropskega regionalnega sklada. Ta sredstva je možno 
uporabiti zelo produktivno za številne stvari, ki jih danes še ni. Mislim, da z združitvijo znanja in naprav to 
ne bi smel biti nobeden problem. Na ta način se lahko, morda posredno, poplača tudi ta potrpežljivost. 
 
NOVINAR: Je pa tudi pomembno, da v tej pokrajini sami omislimo neke projekte, ki se bodo lahko nekako 
financirali iz teh virov? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo, ko gre za ideje, ste ljudje, tudi občine, tisti, ki veste kaj 
rabite. To ni tak problem. Tukaj je bil glavni problem doslej včasih tudi v nekem začetku, ki pa potem ni 
imel nadaljevanja. To vrzel bomo tudi zapolnili s pokrajinskim nivojem, ki bo usposobljen, podpirat takšne 
projekte in jih pripraviti tudi v takšni obliki, ki bo izpolnjevala vse tiste kriterije, ki so relativno strogi, ko gre 
za črpanje evropskih sredstev.  
 
NOVINAR: Ta pokrajina je na eni strani na repu slovenske razvitosti na drugi strani pa nam je Bog dal 
neke resurse, s katerimi se lahko pokrajina pohvali. Med drugim tudi termo mineralno vodo, ki jo v 
določeni meri že izrabljamo na nekaj puntih, kar se tiče turizma pa tudi na področju pridelave in predelave 
zelenjave in sadja. Pa vendar mnogi so opozarjali in še opozarjajo na problem privatizacije Lendavske 
Nafte, ki bo slej ko prej našla konkretnega strateškega kupca. Se lahko s tem novim kupcem njeno 
premoženje izgubi v zasebnih rokah, namesto, da bi država prej zadevo prenesla v svoje lastništvo in 
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morda dala konkurenčnim koncesionarjem oziroma lokalni skupnosti, ki bi potem našle kakšne strateške 
partnerje? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ta možnost obstaja. Tudi že zdaj pred privatizacijo. Vendar mora 
biti konkretni interes in program. Koncesije v tem trenutku niso veljavne. Tukaj ima države še vedno 
kontrolne mehanizme in v tem jaz ne vidim velikega problema. V kolikor pa to ne bo narejeno prej v 
kolikor ne bo interesa, pa je to del lastnine družbe, ki se bo lastninila tako kot pač ostali del lastnine. Jaz 
mislim, da bo vsak, ki bo lastnik tega potenciala - ki seveda ni majhen, zahteva pa znatna vlaganja, kar 
glede na pravila igra v Evropski uniji in na odločitev, da se država umakne iz gospodarstva ni možno 
pričakovati od države - želel ravnati gospodarno. Mislim, da ni bojazni, da v prihodnjem obdobju - ki je 
vedno najtežje, ko greš iz starega v novo - ta lokacija ne bi bila maksimalno dobro izkoriščena v dobrobit 
pokrajine. 
 
NOVINAR: Zakaj je eden takšnih projektov že nekaj let v predalih. Gre za zdravilišče za luskavico na 
lokaciji Rimska Čarda med Mursko Soboto in Moravskimi Toplicami. Prav nedorečenost glede lastništva 
in koncesije je zadevo pospravila v predal. Hkrati pa Zahodna Evropa kar išče nekaj takega, kjer je 
klinično dokazano, da je voda zdravilna za te vrste bolnikov. Nemško združenje psoriatikov, ki ima čez pol 
milijona članov, se je potem, ko niso naleteli na primeren odziv v Sloveniji, odpravilo v Turčijo in tam na 
veliko gradi zdravilišča. Take zadeve se verjetno zamujene priložnosti? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz bi težko natančno povedal zakaj se je to zgodilo. Če je stvar 
takšna, kot pravite, ni dobro, da priložnosti niso izkoriščene. Se bom bolj natančno pozanimal. Če je 
potencial tak, se ga gotovo v prihodnosti da uporabiti. Tudi v tej finančni perspektivi so sredstva, ki jih je 
mogoče namensko izkoristiti za to.  Tudi že doslej se je po Sloveniji za turistične kapacitete črpalo velik 
del Evropskih sredstev. Tukaj tehnologija črpanja obstaja, tako da ne bi smel biti problem. 
  
NOVINAR: Madžarska je eden pomembnejših gospodarskih parterjev naše države. Ta pokrajina v 
določeni meri odpira možnost za dodatne zmogljivosti. Pa vendar, eno je proga, ki že teče, ki bo 
posodobljena v bližnji prihodnosti, drugo, kar nam še ostane odprtega, je železniška proga Lenti-Lendava, 
ki je še vedno pod vprašanjem in pa visoko napetostni daljnovod in plinovod. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ko gre za daljnovod projekt poteka. Gre za umeščanje v prostor. 
To je najbolj občutljiva faza. V eni izmed občin - ta ni v tej regiji, ampak na meji, kjer naj bi bila ta trasa - 
so kar zmotni odpori lokalne skupnosti, kjer ti ne skušajo doseči kompromisa. Ampak projekt poteka. Ko 
gre za plinovod, to ni odvisno samo od nas. Slovenija je pač zainteresirana, vendar pa je premajhen 
uporabnik, da bi sama lahko investirala. Se pravi, da je to odvisno predvsem od največjega porabnika na 
koncu. To je Italija. Seveda tudi od tistih, ki bi plin dobavljali, predvsem podjetja iz Rusije, ter držav, ki jih 
je treba tranzitirat. Pogovarjali smo se že z Madžarsko. Nekatere stvari so še nejasne, ampak to je realna 
možnost v prihodnjem desetletju. Ko gre železniško infrastrukturo je absolutna prioriteta modernizacija, 
saj je to del V. pan-evropskega koridorja. Tukaj je Slovenija že z vstopom v Evropsko unijo prevzela 
obvezo, da to progo modernizira. Tovorni promet je zelo rentabilen in Slovenke železnice potrebujejo to, 
da ne bo večno treba pokrivati izgube. Vse ostale proge pa so lahko nacionalna prioriteta in okrog teh se 
že gradijo odločitve. V perspektivi bosta tudi ta dva projekta prišla v poštev. Zelo težko pa je govoriti o 
nekem kratkoročnem obdobju. To pa zato, ker v to osnovno modernizacijo železniškega omrežja v 
Sloveniji, ki je zelo dotrajana, ni bilo vlaganj v zadnjih letih ali zadnjih desetletjih. Ker vlaki vozijo z isto 
hitrostjo kot pred sto leti, ker so proge v slabem stanju, rabimo po dokaj natančnih ocenah iz razvojnih 
projektov skoraj 10 milijarde evrov. To je velikanski zalogaj, ki ga ni možno zbrati tudi iz različnih virov.  
NOVINAR: Za zasebno iniciativo pa so vedno odprta vrata. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA:  Absolutno, saj teh 10 milijard evrov v Sloveniji ne moremo 
zagotoviti, niti zgolj iz lastnega proračuna, niti samo iz Evropskega sofinanciranja. Potrebno bo iskati 
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partnerje, bodisi v železniških sistemih v drugih Evropskih državah, ter v zasebnem kapitalu. Pa tudi v 
tem primeru bo težko v kratkem času zaokrožiti investicijo. 
 
NOVINAR: Pomurje se pojavlja v tem gospodarskem prostoru še z eno razvojno prednostjo, ki se ji pravi 
proizvajanje energije. Primer proizvajalca bio-energije že imamo in to je zelo pozitivno. Kako je zdaj z 
razmišljanjem vlade, saj se namreč zelo močno krešejo kopja okoli hidrocentral na Muri? 
Okoljevarstveniki so proti, medtem ko bi gospodarski subjekti vseeno zgradili nekaj central. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: V tem trenutku se zadeva preučuje - in je težko reči da ali ne. 
Moje osebno mnenje je, da v te projekte ne bi šli, če bi bile posledice na okolju takšne, da bi spremenile 
ta naravni biser, ki ga Slovenija ima. V kolikor je možno uskladiti relativno stroge ekološke kriterije z 
določeno vrsto hidroelektrarn, je to potem še boljša varianta, kot da gradimo plinske elektrarne, ki so 
drage ali pa da vlagamo v termoelektrarne, ki bistveno bolj onesnažujejo okolje. To je čista energija, 
Treba je samo paziti pri umeščanju projektov – tam, kjer je to možno, in kjer to ni. V tem trenutku je težko 
dati dokončen odgovor.  
 
NOVINAR: Letos so predsedniške volitve. Vemo, da bosta en ali dva kandidata kandidirala. Evropski 
poslanec Peterle je podpisal neke vrste pristop v našo soboško Muro, saj bo v svoji predsedniški 
kampanji nastopal z njihovimi oblačili. Pa vendar Mura, ki je bila deležna velike injekcije državne pomoči 
in je v fazi prestrukturiranja celotnega poslovnega sistema, ne kaže, da bi jo ta do konca rešila. Hkrati pa 
16 kilometrov jugovzhodno v Gornji Radgoni nastaja velik logistični center nemške Escade. Kako naj bi 
na tako majhnem prostoru to funkcioniralo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Če sem prav razumel, dejavnost ni popolnoma ista, gre pa za 
isto branžo. Tekstilna industrija je bila ena izmed prvih panog, ki jo je prizadela globalizacija in tu so 
posledice neizogibne. Ni več manevrskega prostora, zniževanja stroškov dela  - stiskanja tako ali 
drugače. Nikoli ni možno teh stroškov bolj znižati kot jih lahko v Indoneziji ali pa kjerkoli drugod Južni Aziji. 
Tako da tega manevrskega prostora ni. Manevrski prostor obstaja samo v marketingu, designu, logistiki, 
kvaliteti. Tukaj je še neka niša, kjer bi se dalo Muri pomagati. Slovenija se je v strategiji razvoja odločila, 
da bo zgradila center za design, ki bo pomagal kreirat blagovne znamke in iskal tržne niše. Zamisel je 
zelo dobra - je pa na začetku. Vendar mislim, da v določenem času lahko tudi Mura postane bolj 
prodorna, ko gre za izkoriščanje te niše. Kar se tiče pa neposrednih državnih pomoči, pa je zgodba 
zaključena. Teh 10 milijonov evrov, kar je bila visoka finančna injekcija, je v skladu z evropskimi pravili 
igre, ki jih je potrebno spoštovati. To je prva in zadnja takšna neposredna državna pomoč - druga ni 
možna.  
 
NOVINAR: V dveh dneh bodo srečanja tako z madžarsko kot tudi z romsko skupnostjo. Z madžarsko iz 
preprostega razloga, ker bi verjetno želeli, da se njihova dejavnost financira mimo občinskega proračuna, 
direktno s strani države? Z romsko pa tudi v luči novega zakona, ki je zdaj v parlamentarni fazi? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Motiv za srečanje s pripadniki madžarske narodnosti je bil tudi v 
delovni bilanci. Srečali smo se tudi pred dvema letoma in tu je nekaj projektov, ki potekajo. Ne gre samo 
za vprašanje financiranja pokrajin, kjer bo madžarska narodna skupnost dobila prostor tudi znotraj druge 
faze lokalne samouprave. Marsikaj bi se dalo drugače urediti. Zdaj so problemi, ko gre za financiranje, saj 
je težko imeti iste kriterije. Doživeli smo tudi primere, ko so se sredstva nenamensko uporabljala in je tudi 
javno odmevalo. Razumljivo je, da manjšina to vprašanje želi urediti. V pripravi je tudi resolucija o 
položaju madžarske in Italijanske narodne skupnosti, o čemer smo tudi govorili. To bo pomemben 
dokument, ki bo nekako trasiral odnos Slovenije do obeh ustavno opredeljenih narodnih skupnosti v 
Sloveniji. Zelo pomembna tema je tudi romski zakon - končno, po mnogih letih, saj ga je ustava terjala že 
leta 1991 – ki bo bolj jasno definiral pristojnosti državne in lokalne ravni. 
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NOVINAR: V tej luči velja tudi gledati obisk ministra za zunanje zadeve Rupla v sosednjem Porabju. 
Konec koncev Madžarska vseskozi pravi, da sicer bi pomagala slovenski populaciji v Porabju, vendar 
nima denarja. Ali se da morda ostreje prejeti naše sosede pri izpolnjevanju teh obljub? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mi smo te zahteve in predloge postavili kar odločno. 15. januarja 
je bil na obisku predsednik madžarske vlade je bila to ena od glavnih tem pogovora. Na tej podlagi je 
prišlo tudi do dogovora, da bo skupna seja obeh vlad letos v jeseni ravno v tem delu - deloma na naši 
strani, deloma na madžarski strani meje. En od poudarkov bo tudi na statusu obeh manjšin. Madžarska 
stran se je strinjala, da je za njeno manjšino v Sloveniji bolje poskrbljeno kot za Slovence na drugi strani 
meje. Jaz bi rad, da člani madžarske vlade neposredno vidijo situacijo. Potem bo bistveno lažje uresničiti 
te obljube, ki so jih dali. 
 
NOVINAR: Skupna srečanja obeh vlad naj bi bila tudi na relaciji Slovenija-Hrvaška. Ali ta zadeva še 
velja? Ali ste zaradi teh dogodkov, ki so se zgodili zadnjih nekaj dneh, dali skupno sejo vlad obeh držav 
na stranski tir?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Na Brionih, kjer je bilo srečanje obeh vlad, je bilo dogovorjeno, 
da bo naslednje v Sloveniji. Vendar takrat, ko bodo izpolnjeni pogoji. Na Brionih smo podpisali šest ali 
sedem meddržavnih sporazumov. Tudi izjavo o tem, da upoštevamo stanje na meji, kot je bilo do 
osamosvojitve, kar je zelo pomemben dokument, ki bo Sloveniji prišel prav v vsakem primeru. Tudi v 
primeru, če bo na koncu prišlo do arbitraže. V tem trenutku pogoji za to, da pride do naslednjega 
srečanja, niso izpolnjeni. Pogajanja o sporazumih še poteka. Gre za tri ali štiri sporazume, ki še niso 
končani. Ko bodo, je ta opcija realna - v kolikor nas ne bo prehitel predvolilni čas na Hrvaškem. To pa ni 
ravno primerno za takšno srečanje. 
 
NOVINAR: Torej to, kar se dogaja na relaciji Hrvaška - Slovenija bolj kazanje mišic v nekem predvolilnem 
boju pri sosedih ali kako bi to rekli? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Po eni strani gre za vpliv prihajajočih volitev. Jaz vidim na 
Hrvaškem razmere, ki so relativno nejasne in seveda odnosi z Slovenijo so bili vedno predvolilna tema na 
Hrvaškem. Tam je nekaj, odkrito rečeno, nevoščljivosti, zaradi situacije, v kateri Slovenija je in ki je boljša 
kot je Hrvaška. Vendar po drugi strani gre za politiko nadaljevanja enostranskih korakov, ki jih je Hrvaška 
delala ves čas po letu 1992. Slovenija je danes članica Evropske unije, članica zveze NATO, članica evro-
območja. Dva milijona prebivalcev Slovenije, ustvari toliko nacionalnega dohodka kot štiri milijone 
državljanov Hrvaške. Se pravi, še enkrat večji donos dohodka na prebivalca, kaže na to, da politika 
enostranskih korakov ni nekaj, kar bi se obrestovalo na dolgi rok. Mislim, da ni nobenih razlogov za to, da 
bi bila Slovenija kakorkoli nervozna kljub temu, da včasih ne izgleda tako. Ob raznih bombastičnih izjavah 
in zapisih je ključno, da se mi dobro razvijamo, da utrjujemo naš položaj. To dolgoročno izboljšuje naše 
pozicije v različnih bilateralnih odnosih in je potrebno delati na dolgi rok. 
 
NOVINAR: Zanimiv odmev je doživela odločitev zadnje konvencije socialdemokratske stranke o tem, da 
so strankarske funkcije nezdružljive z nadzornimi v podjetjih. Ali to pomeni, da je dokončni odgovor, da se 
država umika iz gospodarstva ali kaj drugega? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, država se umika iz gospodarstva z ukrepi privatizacije. To 
poteka v skladu z reformami, ki so bile sprejete. Do konca tega mandata bo vpliv države na gospodarstvo 
bistveno manjši kot je bil na začetku. Čeprav se je vladi očitalo vse mogoče. Ta sprememba statuta, ki jo 
je sprejel Svet socialdemokratske stranke, pa spada na polje politične kulture in je tudi preventivna poteza 
proti ponovitvi situacije, kakršno smo od druge stranke doživljali v prejšnjem mandatu. Socialdemokratska 
stranka je stranka, ki je bila težkih časih stranka vrednot. To želi ostati v prihodnje in mislim, da je prav, 
da ravnamo tako, kot smo govorili takrat, ko smo bili v opoziciji. Se pravi, mi svojih načel nismo 
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spreminjali, vendar jih niso spremenili niti volivci. To je preventivni ukrep, sprejet pravočasno. Vsak, ki  je 
v situaciji, ki je postala nerazdružljiva, pa se bo sam odločil ali ostane v vodstvu stranke ali ostane 
profesionalnih ali nadzornih funkcijah. 
 
NOVINAR: Prihodnje leto je za nas zelo pomembno kar zadeva prevzem vodenja Evropske unije. Smo 
nanj pripravljeni? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: V tem trenutku še nismo, vendar po prvem januarju naslednje 
leto bomo. Priprave so intenzivne, v glavnem se ne vidijo - zadaj je zelo naporno, mukotrpno delo. Tudi ta 
vikend ne bo viden. Imamo naporno usposabljanje celotne vlade - ko gre za nekatere aspekte vodenja 
Evropske unije - s pomembnimi gosti z Evropske unije in drugih držav. To poteka stalno na različnih 
nivojih. Tudi infrastrukturni posegi, ki so potrebni, tečejo v skladu z planom. To bo seveda zahteven 
projekt - šest mesecev predsedovanja pomeni v mikro-smislu vodenje nekaj deset sestankov na dan, kjer 
se sprejemajo pomembne odločitve za pol milijarde ljudi Evropske unije. 
 
NOVINAR: Letos imamo predsedniške volitve. V javnosti se je precej razbohotilo, da sta si nekako v 
laseh predsednik vlade in predsednik države. Nekaj podobnega se je dogajalo pred leti, ko sta si drug 
premier in drug predsednik države skočila v lase. Ali gre za izkazovanje kdo je močnejši ali je to nekaj, 
kar posredno napoveduje, da bo gospod Drnovšek še enkrat kandidiral za predsednika? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Temu bi jaz pritrdil. Jaz mislim, da so to jasni signali v to smer, 
kljub temu, da se govori drugače. Je pa to zadnje razhajanje, ko gre za guvernerja Banke Slovenije, 
nesporazum na relaciji predsednik države - predsednik vlade. Tukaj nimam ne pristojnosti, niti se v te 
postopke ne vmešavam. Jaz sem želel pomagati v smislu, da stvari tečejo tako kot so v preteklosti. Zakon 
daje pravico predsedniku države, da predlaga. Državnemu zboru ustava daje pravico do imenuje vodstvo 
Banke Slovenije, Se pravi, da poteka neko usklajevanje preden se glasuje. Sicer so poslanci postavljeni 
pred dejstvo in glasujejo po svoji vesti. Glasovanje je tajno in potem predsednik zaman apelira, če se prej 
ne posvetuje. Potrebno je, da zakonodajna oblast spoštuje institucijo predsednika države in tudi obratno 
je potrebno. V tem primeru ni bilo spoštovanja. Dokler ga ne bo, ne bo pozitivnega razpleta. Bilo pa je na 
relaciji predsednik države-vlada nekaj razhajanj – žal, tudi škodljivih, ko gre za zunanjo politiko. Težko je, 
če v tujih medijih prebereš, ali pa slišiš po televiziji, da predsednik države podpira predlog sosednje 
Hrvaške o arbitraži, ti pa o tem nisi obveščen, in stopiš pred novinarje, ki te sprašujejo o stvareh, ki jih nisi 
slišal. Glede Kosova, to ni situacija, ki bi si jo želeli, ki bi večala ugled države v tujini. Imate pa prav, to ni 
ravno novost v tem mandatu. Vedno je bilo nekaj tega. No jaz upam, da bo vsaj do konca tega mandata 
teh neusklajenosti čim manj in da se bomo obnašali odgovorno. 
 
NOVINAR: Predsednik vlade na obisku v Pomurju ste prav v času pusta. Ali so vam postregli z krofom ali 
so vam tudi sneli maske in se z vami pogovarjali tako kot je treba? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Razen tega, da smo ob cesti vedli nekaj mask nimam občutka, 
da je Pust. Zame je to precej intenziven delovni dan. Zelo pozno smo prišli iz zadnjega obiska iz Bosne in 
Hercegovine in takoj po kolegiju na pot. Privoščim tistim, ki imajo lahko današnji dan kot pustni. Za vlado 
je bil to delovni dan. Težko bi našli drug termin v tem mesecu in zaradi tega obiska nismo prestavili. 
 
NOVINAR: V službenem avtomobilu so tudi copati in trenirka za nogometno srečanje z gospodarstveniki 
in politiki Prekmurja? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Športna oprema je. Ta dobrodelna tekma pride na vrsto na 
koncu programa. Jaz sem prepričan, da bo zanimiva. Vlada se uči, nekaj tekem smo izgubili v drugih 
regijah. Vendar ne bo vedno tako. 
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NOVINAR: Do otvoritve pomurskega kraka avtoceste bo verjetno še nekaj nogometnih tekem? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Tega bo kar veliko. Izgradnja tega kraka je zdaj realnost in kar 
naenkrat bo avtocesta tukaj. 
 
NOVINAR: Če ne prej, spoštovani gospod Janša, se vidimo takrat, ko bo otvoritev. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne, verjetno še prej ob srečanju slovenske in madžarske vlade, 
ki bo že prej. 
 
NOVINAR: Hvala za obisk. 
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